












































































































 

 

Referat fra ordinært 
Campus- og SAG 

Afdelingsbestyrelsesmøde 

 Bilag 2.1 

Dato:  11. april 2019  

Tid:  16.30 – 18.30  

Sted:  Lærerværelset 

Mødedeltagere: Jens Kramer Mikkelsen, Jonas Christoffersen, Sofie 

Seidenfaden, Hanne Løngreen, Peter Langdal, 

Marianne Zibrandtsen, Arne Holm, Karsten 

Vestergaard, Anne Boukris, Connie Mikkelsen, 

Edward Pedersen, Allan Severin, Simon Ulvsgaard, 

Anette Holst 

Afbud: Sofie Seidenfaden, Nynne Dalå, Dagmar Palsbro, 

Rasmus Hornecker, Christen Bakke, Rikke Karlshøj 

Gæster: Hanne Mølgaard, Malene Wegener Knudsen, Martin 

Kristiansen, Mogens Halken 

Referent:  Helen Pedersen 

 

Dagsorden: 

Campus- og SAG afdelingsbestyrelse 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

1. Godkendelse af referat 

Referat fra Campus- og SAG Afd. Bestyrelsesmøde den 13. december 2018 

blev godkendt. 

 

Referat fra SAG Afdelingsbestyrelsesmøde 21. februar 2019 blev godkendt. 

  



 

 

 

2. Meddelelser v/Anette Holst 

Anette Holst meddelte, at europaskolen er ved at optage elever til dansk, 

engelsk og fransk i 0-klasse og én klasse i fransk 1. klasse og dansk/fransk i 

6.-7 klasse.  

 

Anette Holst meddelte endvidere, at europaskolen er i gang med 

budgetforberedelserne for et kommende gymnasium i 2020, og at der 

foregår en økonomisk diskussion mellem kommunen og staten om, hvem der 

skal betale hvad til gymnasiet. Det er ikke afklaret endnu. 

 

Mogens Halken meddelte, at optagelse til sangskolen er tilendebragt. Der er 

fundet de elever som skal bruges. Det skal næste år drøftes, hvordan skolen 

kan få flere ansøgere til 3. klasse. 

 

Karsten Vestergaard opfordrede til, at der ses på proceduren for rekruttering, 

fx i forhold til reklame for skolen overfor elever/forældre m.m. 

 

Bestyrelserne tog meddelelserne til efterretning. 

 
2.1. Helhedsrenovering og genhusning – til orientering 

2.2. Genhusning af GYM på Europaskolen 

Anette Holst orienterede om, at det vil være ca. 70% af 

gymnasieeleverne, som skal genhuset på europaskolen. 

 

2.3. Helhedsrenovering på SAG  

Anette Holst orienterede om, at  

• helhedsrenoveringen i A-fløjen går efter planen 

• renovering af B-fløjen går i gang til august. 

• renoveringen af kantinen deles i to. Det er planlagt, at den del 

mod gården renoveres i sommerferien 

• Folkeskolen er inviteret over og se renoveringen 7. maj 
 

Anette Holst oplyste, at bestyrelserne vil blive inviteret til en rundtur til 

Strategiseminaret den 12. juni. 
 

Bestyrelserne tog orienteringen til efterretning. 

 

3. Gymnasiets Årsrapport 2018 – til godkendelse 

Hanne Mølgaard gennemgik Årsrapporten. 

 

Af Årsrapporten (side 12) fremgår det, at som følge af Københavns 

Kommunes ændrede regnskabssystem og deraf afledte konsekvens for 



 

 

gymnasiets regnskabsopstillinger, er der i 2018 ikke medregnet en balance. 

Københavns Kommune har endvidere meddelt, at de ikke indregner 

feriepengeforpligtelse. 

 

Det samlede resultat for 2018 inklusiv MGK giver et overskud på 832.832 kr., 

hvilket er 636,000 kr. højere end budgetteret. (side 9) 

 

Nynne har ved afbud bedt om at få noteret, at besparelserne ikke kan 

fortsætte på gymnasiet. 

 

Bestyrelserne godkendte indstillingen til Årsrapporten 

 

 

4. Regnskab 2018 – til godkendelse 

4.1. Folkeskolens regnskab 2018 

Hanne Mølgaard gennemgik regnskabet, hvoraf det bl.a. fremgår, at der 

er et overskud på 729.759 kr. Overskuddet er fremkommet ved at der 

har bl.a. været en ubesat AKT-stilling og pedelstilling, mgl. udbetalt af 

uddannelsestillæg samt nogle forskellige indtægter. 

 

Allan Severin fremførte, at det er utilfredsstillende med det store 

overskud, da der har været et hårdt år for lærerne. Allan Severin 

udtrykte dog tilfredshed med, at der er enighed om, at man skal bruge 

pengene til undervisning. 

 

Jens Kramer Mikkelsen fremførte, at skolens midler selvfølgelig skal 

bruges på det rigtige. 

 

Bestyrelserne godkendte herefter regnskabet for 2018. 

  



 

 

 

4.2. Regnskab ESCPH 2018 (med forbehold for ESCPH’s behandling på 

bestyrelsesmøde den 24/4) 

Hanne Mølgaard oplyste, at regnskabet er foreløbigt, idet man ikke har 

modtaget opdaterede bevillinger fra kommunen. 

 

Det forventes at kunne overføre et overskud på kr. 241.831 til 2019 

 

Campusbestyrelsen godkendte regnskabet med forbehold for 

behandlingen på europaskolens bestyrelsesmøde 24. april. 

 

5. Budget 2019 – til godkendelse hos begge bestyrelser 

5.1. FO/SA budget 2019 

Hanne Mølgaard gennemgik budgettet. Vedrørende stigningen på 

kontoen ”Undervisningens gennemførelse” ”Løn undervisning (inkl. 

Teknik, rengøring) skyldes det bl.a. udbetaling af uddannelsestillæg 

både fra 2018 og 2019, ansættelser samt lønstigninger. 

 

Hanne Mølgaard oplyste, at der skal spares på rengøringen fra 1. april 

2019. Besparelse bliver på ca. 300.000. Der bliver ingen afskedigelser 

pga. denne besparelse. En konsekvens af besparelserne er, at det er slut 

med hovedrengøring. Rengøringen skal bruge et nyt rengøringssystem, 

som de skal på kursus i efter sommerferien. 

 

Edward Pedersen spurgte til, hvorfor lønnen til ledelse og administration 

er større end 2018. 

 

Hertil svarede Hanne Mølgaard, at stigningen i lønudgift til ledelse og 

administration skyldes at Sankt Annæ Gymnasium skal betale 

pensionsudgift til skolelederen for FO, da denne er overenskomstansat. 

Tidligere skoleleder var tjenestemand og pensionen blev betalt centralt i 

kommunen. Dertil kommer lønindtægt for arbejde udført for 

Europaskolen grundet vakant stilling, forskudt refusions udbetaling, 

anciennitets- og overenskomststigninger. 

 

Malene Wegener Knudsen meddelte, at hun vil følge folkeskolens 

budget nøje.  

 

Karsten Vestergaard opfordrede til. at der holdes øje med rengøringen i 

forhold til at besparelsen og personaletrivslen, hvilket bestyrelsen 

tilsluttede sig. 

 



 

 

5.2. Europaskolens budget 2019 (med forbehold for behandling på 

bestyrelsesmøde den 24/4) 

 

Hanne Mølgaard gennemgik budgettet, som er noget usikkert i forhold til 

de manglende bevillingerne, bl.a. er bevilling til husleje, el, vand og 

varme ikke modtaget. 

 

Der er mange ekstraordinære lønudgifter i administrationen, hvilket 

skyldes sygdom barsel m.m. 

 

Jonas Christoffersen spurgte, hvad man kan man gøre ved, at 

bevillingerne kommer for sent. 

Hertil svarede Hanne Mølgaard, at hun jævnlig har været i kontakt med 

forvaltningen, dog uden resultat. 

 

Campus- og SAG afdelingsbestyrelse finder, at det er uholdbart at man 

ikke modtager bevillingerne til tiden. Det blev besluttet, at formandskabet 

vil sætte sig sammen og formulere en skrivelse. 

 

Campusbestyrelsen godkendte herefter budgettet med forbehold for 

behandlingen på europaskolens bestyrelsesmøde 24. april. 

 

 

SAG Afdelingsbestyrelse 

 

 
6. Gymnasiet – til orientering 

6.1. Optagelse 

Martin Kristiansen orienterede om, at fristen for at søge optagelse til 

gymnasiet var den 1. marts. Der er modtaget 305 ansøgere, hvilket er et 

højere antal end sidste par år. Der er plads til 224 elever. 

 

Martin Kristiansen orienterede endvidere om, at man er i gang med den 

nye optagelsesprocedure, hvilket betyder at ingen af de 224 har fået at 

besked om de kommer ind. De vil den 30. april modtaget en besked om, 

at der ind til videre er reserveret en pladsen. 

Når elevens uddannelsesparathed er bekræftet i starten af juni måned, 

skal de som har gået på en prøvefri skole eller opholdt sig i udlandet til 

en uddannelses paratheds prøve, hvilket er ca. 33 elever her. 

 

Der er mere arbejde med denne proces. 

 



 

 

Dem, der ikke er plads til på Sankt Annæ Gymnasium, bliver fordelt til 

andre gymnasier. 

 

Mogens Halen supplerede med, at der har været optagelse til MGK, og 

at der har været samme søgetal som sidste år, hvilket betyder at der er 

elever til en hel klasse på 28 elever. 

 

Mogens Halken orienterede endvidere om, at skolen har haft besøg af 

Kulturminister Mette Bock den 1. april, hvor hun ville gerne se vores 

talent- og udviklingsarbejde. 

 

Martin Kristiansen orienterede om, at 2 elever været på det danske 

landshold i debat, hvor de kom i kvartfinalen – Stort tillykke med det. 

 

 

7. Folkeskolen / Sangafdelingen 

7.1. Ny Kontaktforældreordning 

Malene Wegener Knudsen orienterede om, at man er tæt på at stå med 

et færdigt forslag. Forslaget vil blive præsenteret for kontaktforældrene 

6. juni og Strategeseminaret 12. juni. 

 

7.2. Dispensationsansøgning  

Mogens Halken orienterede om, at der i forbindelse med justering af 

Folkeskoleloven, hvor der er indført obligatorisk valgfag, skal skolerne 

udbyde håndværk og design for 7.-8 klasse. For ikke at forøge elevernes 

skoledag har man søgt om dispensation til at valgfaget bliver musik. 

 

Dispensationsansøgningen er godkendt af Børne- og Ungdomsudvalget. 

Mangler en godkendelse fra Borgerrepræsentationen og Ministeriet. 

 

7.3. Lektionsfordelingsplan 2019-20  

Malene Wegener Knudsen gennemgik Lektionsfordelingsplanen, hvor 

man har indarbejdet timerne fra dispensationsansøgning. 

 

SAG Afdelingsbestyrelse godkendte lektionsplanen 2019/20 

 

7.4. AULA 

Malene Wegener Knudsen orienterede om, at folkeskolen overgår fra 

ForældreIntra til Aula 1. august. Personalet kan se det slut april og der 

vil blive udarbejdet en uddannelsesplan. Samtidig vil der blive 

udarbejdet en uddannelsesplan for elever og forældres brug af AULA, 

som dog først kan blive iværksat i starten af det nye skoleår. 

 



 

 

Der er nedsat en udviklingsgruppe vedr. Kommunikation mellem skole 

og hjem 

 

Karsten Vestergaard opfordrede til at man har kommunikation om sang 

og folkeskole samme sted i Aula 

 

Malene Wegener Knudsen oplyste, at Forvaltningen arrangerer et oplæg 

den 27. maj med Maria Ørskov vedr. digital kommunikation, og at der er 

3 pladser ledige til forældrebestyrelsen. Anne Boukris meldte sig. 

 

Malene Wegener Knudsen orienterede om, at der er 4 drenge i 

skoleskak som kom på en 3. plads. De har fået pokaler og medaljer       

 

Mogens Halken orienterede om, at Kronprins Frederik bliver ny projektor 

for drengekoret. 

 

 

8. Nyt fra elevrådene 

Simon Ulvsgaard orienterede om, at de har holdt årsmøde i elevrådet, og der 

er valgt ny styregruppe 

 

Simon Ulvsgaard meddelte, at nuværende elevråd har været meget glad for 

at der er blevet lyttet til elevernes ideer og initiativer. 

 

Evt. 

Næste møde er Strategiseminar den 12. juni 2019 kl. 16.30 på Sankt Annæ 

Gymnasium. 

 

Karsten Vestergaard orienterede om, at der fra 6. maj til 14. juni skal være 

en trivselsmåling for folkeskolen. 

https://uvm.dk/folkeskolen/elevplaner-nationale-test--trivselsmaaling-og-

sprogproever/trivselsmaaling 
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